
Příloha č. 2

        Vážení,

   s ohledem na přetrvávající obtíže s převodem nadačního fondu si dovoluji předestřít stručný 
přehled historie i současnosti fondu. Dále pak záměr představenstva a.s. Nemocnice s poliklinikou 
Česká Lípa, a.s. o další funkčnosti fondu.

  Fond byl založen v říjnu 1993 příspěvkovou společností Nemocnice s poliklinikou Česká Lípa se 
záměrem podporovat a pomáhat rozvoji geriatrické péče v detašovaných pracovištích NsP (Jablonné 
v Podještědí, Nový Bor).  Při převodu příspěvkové společnosti na akciovou úřední chybou nebyl fond 
převeden na nástupnickou organizaci, tj. NsP Česká Lípa, a.s., přestože to tak schválila Rada i
Zastupitelstvo Libereckého kraje, ale zůstal ve vlastnictví kraje.  Nadační fond po celou dobu své 
existence vystupoval pouze jako pasivní příjemce a zprostředkovatel finanční pomoci, tj. byl využíván 
pouze pro případy, kdy se aktivní dárce finančních prostředků sám zajímal, jakým způsobem by mohl 
přispět na geriatrickou péči v regionu. Toto dokladuje i relativně nízké množství finančních 
prostředků, které fondem prošlo v uplynulých dvaceti letech.

   V letošním kalendářním roce se nové vedení NsP začalo aktivně zajímat o získání podpůrných 
prostředků pro rozvoj a projekty na zlepšení zdravotní péče, a to nejen v geriatrii, v českolipském 
regionu. Vědomi si omezených finančních možností daných limitem rozpočtu majitele tj. Libereckého 
kraje, hledali jsme i další možnosti financování. Po průzkumu trhu a zjištění možností dárců, se jako 
nejlepší cesta zdá být využití nadačního fondu. S odkazem na zápis z jednání Zastupitelstva 
Libereckého kraje, dle kterého by měla být akciová společnost jako nástupnická organizace majitelem
fondu, jsme rozjednali mnohé aktivity. Bohužel jsme následně zjistili, že k převodu nadačního fondu 
díky administrativní chybě nedošlo. Proto jsme o převod fondu na NsP Česká Lípa, a.s. opětovně 
zažádali.

   Naším cílem je fond prvotně získat, tak jak již krajské orgány jednou v minulosti rozhodly.  Dále pak 
změnit předmět jeho činnosti na podporu rozvoje zdravotnické a sociální péče a to nejen v oblasti 
geriatrické, ale dále například v péči o nezralé a předčasně narozené novorozence, v péči o děti se 
zdravotním hendikepem, v péči o děti s dědičnými onemocněními (například diabetes), v péči o 
onkologicky nemocné pacienty, pro rozvoj screeningových programů, atd. Rádi bychom chování a 
vystupování fondu změnili z pasivního příjemce na aktivní organizaci, která nebude pouze dárce a 
následné programy pouze pasivně vyhlížet, ale sama aktivně vyhledávat.  Tak aby se stal smysluplnou 
organizací, která bude do regionu Českolipska přinášet ne pouze zanedbatelné množství finančních 
prostředků, jak tomu bylo doposud. Chtěli jsme k tomu využít i dvacetileté výročí existence fondu, 
které bylo letos v říjnu. Bohužel díky úředním průtahům jsme doposud nedokázali zajistit ani převod 
fondu, natož pak jeho oživení a rozvoj. 

   Rádi bychom tímto apelovali na zastupitele Libereckého kraje, aby opětovně schválili to, co již 
jednou bylo rozhodnuto a nebylo učiněno pouze díky administrativní chybě, a pomohli tím 
k záchraně a smysluplnému rozvoji nadačního fondu. A tím samozřejmě i možnosti přinést do 
zdravotnictví a sociálních služeb Českolipska finanční prostředky z nesystémových zdrojů. Věříme 
v osvícené rozhodování. Děkujeme.

                                                          S úctou         MUDr. Radek Havlas
                                                                                předseda představenstva, ředitel pro zdravotní obory
                                                                                Nemocnice s poliklinikou Česká Lípa, a.s.
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